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PRIPRAVUJE SA REVITALIZÁCIA 
MESTSKEJ ZELENE

14. apríla 2023 ste mali stretnu-
tie s predsedníčkou Žilinského 
samosprávneho kraja Erikou 
Jurinovou. O čom ste rokovali?

Počas pracovnej návštevy v 
Rajeckej doline zavítala predsed-
níčka Žilinského samosprávneho 
kraja pani Erika Jurinová aj do 
nášho mesta.

Na priateľskom stretnutí sme sa 
otvorene rozprávali o aktuálnych 
problémoch samosprávy. Zaobe-
rali sme sa dopadom energetickej 
krízy na rozpočet mesta, podpo-
rou športu, kultúry a možnými 
východiskami. Otvorili sme prob-
lematiku Integrovaného doprav-
ného systému ŽSK, skvalitnenia a 
zefektívnenia železničnej dopravy 
medzi Rajcom a Žilinou, potrebu 
investícií do ciest. Pozornosť sme 
venovali školstvu, odpadovému 
hospodárstvu či podpore envi-
ronmentálnych aktivít v regióne, 
realizácii vodozádržných opatre-
ní. Pani predsedníčka informovala 
o možnosti zapojiť sa do výzvy 
Zastupiteľstva ŽSK, prostredníc-
tvom ktorej bude môcť žiadať o 
dotácie na podujatia a aktivity aj 
naše mesto.

Na záver návštevy sa uskutoč-

nilo neformálne stretnutie so za-
mestnancami mestského úradu.

Začína sa jarné obdobie 
a s tým aj súvisiace práce na 
verejnej zeleni v meste. Niektorí 
občania kritizujú, že sa tráva 
kosí zbytočne často. Neuvažuje-
te o zmene v intervaloch kose-
nia?

Je pravda, že zeleň funguje 
ako prirodzená klimatizačná 
jednotka, prispieva k stabilizácii 
mestskej klímy. Trávnaté plochy 
rovnako ako dreviny vlahu zachy-
távajú a zvyšujú vlhkosť vzduchu 
a ulice sa v lete menej prehrie-
vajú. Mesto však musí brať ohľad 
aj na občanov, ktorým neudržia-
vané trávnaté plochy spôsobujú 
zdravotné problémy, napríklad na 
alergikov.

Kosenie za začína častokrát 
na podnet občanov, a to najmä 
v súvislosti s kosením sídlisk, 
detských ihrísk, parkov (ktoré 
predstavujú značnú časť mestskej 
zelene), kde sa rodičia obávajú 
výskytu kliešťov v tráve. Intervaly 
kosenia sú však často podmiene-
né klimatickými podmienkami – 
množstvom vlahy, keď tráva rastie 

rýchlejšie, pokiaľ neprší, tráva 
veľmi nerastie. Uvidíme, aké budú 
klimatické podmienky, a tomu aj 
prispôsobíme intervaly kosenia, 
ale uvažujeme nad znížením frek-
vencie kosenia zelene. 

V ostatnom čase sa čoraz viac 
hovorí o tom, že mizne z prírody 
veľa užitočného hmyzu, naprí-
klad včiel či čmeliakov. Niektoré 
samosprávy sa rozhodli, že časť 
mestskej zelene ponechajú bez 
údržby, aby tu kvitli rastliny 
a mohol sa tu vyvíjať hmyz, prí-
padne stavajú takzvané hmyzie 
hotely. Neplánujete v našom 
meste vytvoriť niečo podobné?

Toto je veľmi dobrá myšlienka. 
Áno, uvažujeme nad tým, že by 
sme vytypovali niekoľko menších 
plôch, z ohľadom na estetiku, kde 
by sme trávu nekosili a necha-
li by sme prírodu pracovať bez 
zásahu. Chceli by sme vyskúšať 
na niekoľko miest nainštalovať 
hmyzie hotely, aby sme prilákali 
späť užitočný hmyz, ako včely 
samotárky, čmeliaky, motýle či 
ucholaky. Predpokladáme, že 
takáto plocha zadrží aj oveľa viac 
vody, aby sa vzduch v meste tak 
veľmi neprehrieval. 

Ak sa rozhodneme takéto plo-
chy bez údržby ponechať, budú, 
samozrejme, označené, aby sa im 
dokázali vyhnúť ľudia, ktorým by 
mohli spôsobovať nejaké zdravot-
né problémy. 

Väčšina mestskej zelene je viac 
ako 40 rokov stará a stromy sú 
už veľmi prerastené, poškodené, 
niektoré aj napadnuté škodcami 
alebo veľmi husto posadené. 
Nechystáte jej revitalizáciu? 

V minulosti bol vyhotovený 
pasport zelene, v ktorom je zaevi-
dovaných asi 2000 drevín na úze-
mí mesta. V súčasnosti sme zadali 
požiadavku na vypracovanie Do-
kumentu starostlivosti o dreviny, 
v ktorom bude každému stromu 
vypracovaný posudok o jeho zdra-

Primátora mesta Petra Hanusa sa pýtame na aktuálne otázky 
súvisiace s rozvojom mesta, investičnými akciami či na témy, 
ktoré sa prerokúvajú na zasadnutiach mestského zastupiteľstva. 
Otázky položila Zuzana Ščasná.
ktoré sa prerokúvajú na zasadnutiach mestského zastupiteľstva. 
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Po niekoľkých mesiacoch, keď bolo vzhľadom na 
nepriaznivé klimatické podmienky nevyhnutné 
dočasne prerušiť práce, opäť na sídlisku Sever a Ulici 
1. mája v Rajci intenzívne pokračuje výstavba. 

PO ZIMNEJ PRESTÁVKE OPÄŤ 
POKRAČUJÚ PRÁCE NA STAVBÁCH

Revitalizácia oboch vnútroblokov 
sa realizuje v rámci dvoch projektov 
financovaných z Európskeho fondu 
regionálneho rozvoja v rámci Integ-
rovaného regionálneho operačného 
programu.

Projekt a stavba „Mesto Rajec – 
revitalizácia verejných priestranstiev 
s prvkami zelenej infraštruktúry na 
sídlisku Sever“ je zameraná na ob-
novu vnútrobloku na sídlisku Sever 
s uplatnením ekologických princípov 
tvorby a ochrany zelene s riešením 
pre všetky vekové kategórie. V sú-
časnosti sú ukončené búracie práce, 
prebieha vytyčovanie a zakladanie 
jednotlivých objektov stavby, ako sú 
chodníky, hracia plocha detského 
ihriska, priestor ovocnej záhrady. 
Z objektu sadových úprav už bola 
realizovaná výsadba stromov, kríkov 
a boli osadené drevené kolové 
zábrany okolo odstavných plôch. 
Práce budú plynule pokračovať osá-
dzaním hracích prvkov ihriska, lavi-
čiek, prvkov určených pre aktívny 
i pasívny relax obyvateľov sídliska.

Projekt a stavba „Mesto Rajec – 
revitalizácia verejných priestranstiev 
s prvkami zelenej infraštruktúry na 
Ul. 1. mája“ sú orientované na kom-
plexnú obnovu vnútrobloku medzi 
ulicami 1. mája a Obrancov mieru 
rovnako s uplatnením ekologických 
princípov tvorby a ochrany zele-
ne s riešeniami pre všetky vekové 
kategórie. Keďže boli ukončené 
prípravné a búracie práce, obyvate-
lia predmetného vnútrobloku majú 
za sebou najhlučnejšiu fázu výstav-

by. Aktuálne prebieha vytyčovanie 
a zakladanie jednotlivých objektov 
stavby, ako sú chodníky, spevnené 
plochy z betónovej dlažby, z plas-
tových zatrávňovacích rohoží, daž-
ďová záhrada. Ďalšie práce zahŕňajú 
osadenie hracieho prvku pre deti, 
dvoch prístreškov pre nádoby na 
odpad i výsadbu drevín, krov a kve-
tových záhonov.

Obyvatelia mesta a dotknutých 
vnútroblokov sa tak o krátky čas 
dočkajú obnovených, ekologicky 
orientovaných a inovatívne rieše-
ných verejných priestranstiev, ktoré 
nielen im prinesú vysokú pridanú 
hodnotu v podobe skvalitnenia 
životného prostredia.

Ing. Lucia Rybárová, 
odd. strategického rozvoja

Ing. Ivana Bahledová, 
ved. OIV a ŽP

Snímky: archív MsÚ

votnom stave, veku či druhu. Zá-
roveň v tomto dokumente budú 
odporúčania odborníkov – oreza-
nie, ošetrovanie, prípadný výrub 
s určením náhradnej výsadby.

Mesto si uvedomuje riziko a 
zodpovednosť za možné poško-
denia majetku, ohrozenia zdravia 
a životov občanov. Aj z tohto 
dôvodu sme sa rozhodli problém 
riešiť a dúfame, že sa nám to 
podarí.

V apríli sa každoročne viac 
venujeme ochrane životného 
prostredia. Mesto Rajec v spolu-
práci s oblastnou organizáciou 
cestovného ruchu Rajecká dolina 
a rajeckými školami zorganizo-
valo Rajecký Deň Zeme. V tomto 
roku sa doň zapojili aj zamest-
nanci mestského úradu. Prečo?

Mesto spustilo jarné upratova-
nie ciest a verejných priestran-
stiev ešte v polovici marca 
v rámci jarnej údržby zameta-
ním ciest, chodníkov, strihaním 
o orezávaním drevín, vyhrabáva-
ním trávnikov. Verejný priestor 
slúži nám všetkým a musíme sa 
oň pravidelne starať. Vítam a 
ďakujem za každé úsilie a aktivitu 
zameranú na to, aby bolo naše 
mesto krajšie a čistejšie.

Rajecký Deň Zeme má dlho-
ročnú tradíciu. Teším sa, že aj 
zamestnanci mestského úradu 
priložili ruku k dielu a svojou akti-
vitou prispeli k napĺňaniu spoloč-
nej myšlienky.

Všetkým občanom, ktorí sa do 
Rajeckého Dňa Zeme akokoľvek 
zapojili, ďakujem.

Vnútroblok medzi Ulicou. 1. mája a Ulicou obrancov mieru

Vnútroblok na sídlisku Sever
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Z APRÍLOVÝCH ROKOVANÍ 
MESTSKÉHO ZASTUPITEĽSTVA

Dňa 27. apríla 2023 sa uskutoč-
nilo ďalšie zasadnutie poslancov 
Mestského zastupiteľstva v Rajci.

PREDAJ, PRENÁJOM 
NEHNUTEĽNOSTÍ

Ing. arch. Miloš Bronček po-
žiadal o zámenu pozemkov vo 
vlastníctve mesta Rajec a pozem-
kov, ktoré sú v jeho vlastníctve. 
Ako dôvod uviedol, že zámenou 
pozemkov dôjde k usporiadaniu 
vlastníckeho práva k pozemkom 
určeným na zriadenie plánované-
ho zázemia pre TSMR, s.r.o., r.s.p. 
a súčasne dôjde k usporiadaniu 
vlastníctva k pozemkom, ktoré 
slúžia verejnosti na účel prístupu 
k ČOV v meste Rajec.

Poslanci túto zámenu neschváli-
li. Za zámenu pozemkov hlasovali 
poslanci Ing. Pekara, Mgr. Šupka 
a Ing. Jasenovec, hlasovania sa 
zdržali poslanci p. Kavec, Mgr. 
Polačková, MA, PhD., Ing. Žideko-
vá, Bc. Repková, Ing. Blažeková a 
p. Kadurik.

MUDr. Pavol Lenhart s manžel-
kou požiadali o kúpu pozemku, 
ktorou sa zaoberalo mestské za-
stupiteľstvo na svojom zasadnutí 
dňa 9. 2. 2023, kde bola schválená 
prebytočnosť majetku. Na rokova-
ní dňa 27. 4. 2023 schválili prevod 
pozemku pre žiadateľov.

Pán Jozef Smieško požiadal 
o predĺženie nájmu nebytového 

priestoru s výmerou 16,14 m2 v 
Kultúrnom dome v Rajci. O predĺ-
ženie nájmu požiadal z dôvodu, že 
priestor stále využíva na uskladne-
nie hudobných nástrojov a apara-
túry. Poslanci žiadosť prerokovali 
a jednomyseľne ju schválili.

Žiadateľ Ing. Ján Šamalík 
s manželkou požiadali o odkúpe-
nie časti pozemku s výmerou 98 
m2 z dôvodu, že tento pozemok 
bezprostredne susedí s pozemkom 
vo vlastníctve žiadateľa, nachádza 
sa v oplotenej časti ich pozemku 
a je súčasťou záhrady pri rodin-
nom dome v dlhodobom užívaní 
jednej rodiny niekoľko desaťročí. 
Pozemok bol v minulosti oveľa 
väčšej rozlohy a bol vo vlastníc-
tve starého otca. V súvislosti s 
výstavbou bytového domu došlo 
však k pozemkovým úpravám. 
Poslanci túto žiadosť prerokovali, 

jednomyseľne schválili prebytoč-
nosť majetku a taktiež zverejnenie 
zámeru odpredať majetok mesta. 
O jeho odpredaji sa bude rokovať 
na najbližšom zasadnutí MZ.

Mesto Rajec je vlastníkom neby-
tového priestoru nachádzajúceho 
sa na prízemí budovy radnice. 
Nebytový priestor mesto dlhodo-
bo nevyužíva a jeho interiérové vy-
bavenie je pripravené na prevádz-
kovanie podnikateľskej alebo inej 
činnosti. Preto poslanci rokovali 
o vyhlásení verejnej obchodnej 
súťaže a jej podmienkach, ktoré 
následne aj jednomyseľne schválili.

EKONOMIKA MESTA, 
ROZPOČET MESTA

Rozpočtové opatrenia o zme-
ne rozpočtu oznámením, ktoré 
predniesla poslancom Ing. Monika 
Brezániová, vedúca ekonomického 

ZASADNUTIE 13. 4. 2023

ZASADNUTIE 27. 4. 2023

Dňa 13. apríla 2023 sa uskutočni-
lo zasadnutie poslancov Mestského 
zastupiteľstva v Rajci. 

Na tomto zasadnutí poslanci jed-
nomyseľne schválili dve všeobecne 
záväzné nariadenia mesta, ktoré 
poslancom predniesla Ing. Monika 
Brezániová, vedúca ekonomického 
oddelenia. VZN č. 4/2023 o ur-
čení  výšky príspevku a spôsobe 
jeho platby na čiastočnú úhradu 
nákladov v školách a školských 
zariadeniach v zriaďovateľskej pô-
sobnosti mesta Rajec rieši úpravu 
výšky príspevku na nákup potravín 

na základe novely zákona v oblasti 
poskytovania dotácií na podporu 
výchovy k stravovacím návykom 
dieťaťa účinnej od 1. 5. 2023. 

Ďalšie VZN č. 5/2023 o určení 
miesta a času zápisu dieťaťa na 
plnenie povinnej školskej do-
chádzky v základnej škole určuje 
miesto a čas zápisu detí na plnenie 
povinnej školskej dochádzky 
v základnej škole, ktorej zriaďova-
teľom je mesto Rajec, kompetencia 
k dátumu a času zápisu dieťaťa 
na plnenie školskej dochádzky 
prechádza na riaditeľa rozpočtovej 

organizácie – základnej školy. Je 
v ňom zadefinované plnenie povin-
nej školskej dochádzky, povinnosť 
zákonného zástupcu prihlásiť dieťa 
na jej plnenie a možnosť uloženia 
pokuty za nesplnenie tejto zákon-
nej povinnosti. 

V ďalšom bode programu roko-
vania poslanci jednomyseľne zvolili 
PhDr. Annu Zmrhalovú za členku 
sociálno-zdravotnej komisie, za 
člena komisie na ochranu verejné-
ho poriadku Mgr. Adriana Begáňa 
a za zapisovateľku finančnej komi-
sie Ing. Moniku Brezániovú.
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Dostupnosť internetu zmenil aj 
spôsob komunikácie, ktorá pro-
stredníctvom vzniknutých sociá- 
lnych sietí, blogov, chatov, IM 
(Instant messaging), na rozdiel 
od e-mailov, prebieha v danom 
momente. Ako všetko pozitív-
ne, i komunikačné technológie 
je možné zneužívať. Prenosom 
násilia do prostredia elektronickej 
komunikácie s využitím informácií 
a komunikačných technológií na 
podporu zámerného, opakovaného 
nepriateľského spávania jednot-
livcom alebo skupinou, ktoré ma 
za cieľ ublížiť iným, vznikol v našej 
spoločnosti nový negatívny feno-
mén, ktorým je kyberšikanovanie. 
Súčasnú vlnu kyberšikanovania je 
teda možné považovať za obrovský 
problém a jeho riešenie je dnes 
veľmi aktuálne.

Mesto Rajec v spolupráci 
s odborom prevencie kriminality 
Ministerstva vnútra SR a Okresným 
riaditeľstvom Policajného zboru 
v Žiline, pod záštitou primátora 
mesta Mgr. Petra Hanusa, v dňoch 

18. a 20. apríla v Kultúrnom dome 
v Rajci zorganizovalo preventívnu 
aktivitu s názvom „Kyberšikanova-
nie v spoločnosti“. 

Zúčastnilo sa jej celkovo 400 
žiakov z 5. - 9. ročníka Katolíckej 
spojenej školy a Základnej školy 
Lipová. Obsahom preventívnej ak-
tivity bol príhovor primátora mesta 
Rajec, divadelné predstavenie na 
tému „Kyberšikanovenie v spoloč-
nosti“, odohrané hercami rajeckého 
ochotníckeho divadla Kožkár, pred-
náška lektora odboru prevencie kri-

minality MV SR a následná diskusia 
s účastníkmi preventívnej aktivity.

Mesto Rajec sa pokúsilo usku-
točnenou preventívnou aktivitou 
všetkým zúčastneným priblížiť 
problematiku kyberšikanovania 
v spoločnosti, vyvolať diskusiu na 
danú tému, napomôcť k správnemu 
rozhodovaniu počas krízových situ-
ácií a prispieť k riešeniu problému 
kyberšikanovania v našej spoločnos-
ti.  Mgr. Adrian Begáň, 

náčelník MsP Rajec
Snímka: archív klubu

oddelenia, boli mestským zastupi-
teľstvom jednomyseľne zobraté na 
vedomie.

Následne poslanci rokovali o ná-
vrhu zmeny rozpočtu na rok 2023. 
Mesto Rajec prehodnotilo položky 
rozpočtu a programového rozpoč-
tu a navrhlo zmeny v príjmovej 
a výdavkovej časti rozpočtu, ktoré 
poslanci jednomyseľne schválili. 

DELEGOVANIE DO RADY 
ŠKOLY

Uznesením Mestského zastupi-
teľstva v Rajci č. 23/2023 zo dňa 
9. 2. 2023 bola z rady školy pri ZŠ, 
ZUŠ a taktiež MŠ odvolaná Ivana 
Zbýňovcová. Vedenie mesta na-
vrhlo delegovať do rady školy pri 
ZŠ, ZUŠ a MŠ Ing. Ditu Jarinovú. 
Poslanci tento návrh jednomyseľne 
schválili.

ZMENA NÁZVU 
TECHNICKÝCH SLUŽIEB

Mestskému zastupiteľstvu bol 
predložený návrh zmeny názvu 
Technických služieb mesta Rajec, 
s.r.o., r.s.p., keďže došlo k zmene 

právnej úpravy vyplývajúcej zo 
zákona č. 112/2018 Z. z. o sociálnej 
ekonomike a sociálnych podnikoch. 
Navrhovaná zmena spočíva v od-
stránení skratky r.s.p., pretože toto 
označenie nemá byť v zmysle zá-
kona súčasťou označenia obchod-
ného mena spoločnosti. Poslanci 
jednomyseľne tento návrh schválili. 
Nové obchodné meno spoločnosti 
bude znieť: Technické služby mesta 
Rajec, s. r. o. (skrátene TSMR, s. r. 
o.).

ČINNOSŤ HLAVNÉHO 
KONTROLÓRA MESTA

Hlavná kontrolórka mesta Mgr. 
Jarmila Šutá predložila poslancom 
Správu o vykonanej kontrole č. 
1/2023, ktorá sa týkala dodržia-
vania zákona č. 583/2004 Z. z. 
o rozpočtových pravidlách územ-
nej samosprávy. Uvedenú správu 
poslanci jednomyseľne zobrali na 
vedomie.

PREHĽAD PLNENIA 
UZNESENÍ

Prehľad plnenia uznesení prija-

tých mestským zastupiteľstvom 
predniesla poslancom Alena Urí-
ková, vedúca organizačno-admi-
nistratívneho oddelenia. Po krátkej 
diskusii k niektorým uzneseniam 
poslanci tento prehľad jednomy-
seľne zobrali na vedomie.

INTERPELÁCIE 
POSLANCOV

V tomto bode poslanci pred-
niesli rôzne pripomienky obča-
nov, ktorými sa budú zaoberať 
jednotlivé oddelenia MsÚ. Išlo 
napr. o:
 orezanie stromov na evanjelic-
kom cintoríne,

 vstup na ulicu ku kúpalisku,
 multifunkčné ihrisko na Lipovej ul.,
 preschnuté stromy na Skotni,
 parkovanie pri vnútrobloku na Ul. 
1. mája,

 prenájom mestskej krytej tržnice 
a pod.

Alena Uríková, 
ved. odd. organizačno 

-administratívneho
Snímka: archív MsÚ

Príchodom 21. storočia nastal prudký nárast využívania technológií na účely 
komunikácie a výmeny informácií. Využívanie týchto technológií výrazne zmenili 
sociálne interakcie, vzdelávanie a výber zábavy. 

KYBERŠIKANOVANIE – NOVÝ FENOMÉN 21. STOROČIA
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Alchýmia triedenia komunálneho odpadu – nápojové kartóny 
Vo ôsmom pokračovaní seriálu o triedení komunálneho odpadu si povieme, ako triediť 
nápojové kartóny.

14

Patrí sem

Nepatrí sem

Viac info
a tipy

• nápojové kartóny na báze lepenky* označené symbolmi: C/PAP (číslo 80, 81, 84) 
• obaly od mliečnych výrobkov (mlieko, trvanlivá smotana na šľahanie, …), 

džúsov, vína a iných nápojov a potravín (vyprázdnené, s dôrazom na 
minimalizáciu objemu – t. j. stlačené, neznečistené a uzavreté plastovým 
vrchnákom)

• PLUS pozri sekcie PLASTY a KOVY

* oficiálny názov: kompozitné obaly na báze lepenky (starší názov: viacvrstvové 
kombinované materiály – VKM, ľudovo: tetrapaky)

• znečistené nápojové kartóny alebo nápojové kartóny so zvyškami -> očistiť, 
vyprázdniť -> PLASTY, v prípade neodstrániteľného znečistenia -> ZMESOVÝ 
ODPAD

• obaly znečistené nebezpečnými látkami (od farieb, benzínu, lepidla, olejov či 
sprejov) -> ZBERNÝ DVOR

• iné kombinované materiály s prevládajúcou zložkou papier -> PAPIER
• sklo, papier, bioodpad, ... -> PRÍSLUŠNÁ NÁDOBA NA TRIEDENÝ ZBER 

ODPADU alebo ZBERNÝ DVOR
• napriek tomu, že nápojové kartóny sú v prevažnej miere z papiera, je 

legislatívne zakázané, aby sa do zbernej nádoby (kontajner, vrece) triedil s nimi 
aj papier

• PLUS pozri sekcie PLASTY a KOVY

• triedením sa dá šetriť - občan platí len za odvoz zmesového odpadu, odvoz 
triedeného odpadu je pre občanov bezplatný – financujú ho výrobcovia a 
dovozcovia obalov a neobalových výrobkov 

• mlieko kupovať v mliečnych automatoch = mliekomatoch do vlastnej nádoby, 
prípadne v sklenených fľašiach (ideálne vratných)

• kyslomliečne výrobky kupovať v skle, prípadne si vyrábať
• džúsy hľadať v skle alebo si nechať odšťaviť do vlastnej nádoby, prípadne 

siahnuť po domácom sirupe
• PLUS pozri sekcie PLASTY a KOVY

Nápojové kartóny

Barbora Nedeľková & Barbora Šablová
Powered by INCIEN & NATUR-PACK

Nápojové kartóny umiestňujeme 
v rámci kombinovaného zberu spolu 
s plastami a kovmi do žltých zberných 
nádob.
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Nápojové kartóny umiestňujeme 
v rámci kombinovaného zberu spolu 
s plastami a kovmi do žltých zberných 
nádob.

Zdroj: Alchýmia triedenia komunálneho odpadu, január 2022, Barbora Nedeľková & Barbora Šablová, Powered by 
INCIEN & NATUR-PACK Spracoval: MsÚ Rajec

Nápojové kartóny umiestňujeme v rámci 
kombinovaného zberu do hnedých, prípadne 
do žltých zberných nádob. 
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V Katolíckej spojenej škole 
v Rajci sa v utorok 28. marca usku-
točnilo dekanátne (okresné) kolo 
Biblickej olympiády. Vedomosti 
a poznatky zo štyroch biblických 
kníh ukázali štyri družstvá zo škôl 
rajeckého dekanátu – z Katolíckej 
spojenej školy v Rajci, ZŠ Rajecké 
Teplice, ZŠ Kamenná Poruba a zo 
ZŠ s MŠ Rosina. Po piatich súťaž-
ných kolách si prvenstvo vybojoval 
trojčlenný tím deviatakov z KSŠ 
v Rajci – Judith Svetlošáková, Mária 
Šáleková a Filip Andi. Našu školu 
i rajecký dekanát budú ďalej repre-
zentovať na diecéznom (krajskom) 
kole už o necelý mesiac. Do ďalšie-
ho štúdia a „súboja“ im želáme veľa 
síl a úspechov.

Mgr. Jana Andiová, Katolícka 
spojená škola, Rajec 
Snímka: archív školy

Jedným z cieľom našej ma-
terskej školy je priblížiť deťom 
ľudové zvyky a tradície v spojení 
s jednotlivými ročnými obdobiami 
formou zážitkového učenia. 

Znakom jari je ožívanie príro-
dy spojené s jarnými zvykmi. 23. 
marca deti z našej materskej školy 
boli svedkami tradície, ktorá bola 
rozšírená aj na území Sloven-

ska – vynášanie Moreny. Morenu 
sme spoločne za spevu ľudových 
piesní vyniesli, zapálili a z mosta 
zhodili do rieky Rajčanky. Po ná-
vrate na školský dvor sme jarnými 
hrami, riekankami a piesňami 
privítali novú jar.

D. Dubeňová, učiteľka 
MŠ Mudrochova 

Snímka: archív školy

KSŠ: KTO JE VÍŤAZ 
DEKANÁTNEHO KOLA 
BIBLICKEJ OLYMPIÁDY?

Už tridsať rokov si pripomíname 22. marca Svetový deň vody. Je to príležitosť, 
ako sa dozvedieť viac o problémoch súvisiacich s vodou a zároveň si ju vážiť ako 
neodmysliteľnú súčasť nášho života.  

Vyniesli sme, vyniesli sme Morenu ze vsi. 
Priniesli sme, priniesli sme jar novú do vsi.

DEŇ VODY NA MUDROŠKE

VÍTANIE JARI V MŠ MUDROCHOVA

Pri tejto príležitosti sme využili 
ponuku Školy ochrany prírody vo 
Varíne na prezentáciu výučbo-
vého programu Vodný kolotoč. 
Prostredníctvom trojice vodných 
kvapiek a ich príbehu sa deti do-
zvedeli o kolobehu vody v prírode, 
o rôznych vodných prostrediach na 
Zemi a živočíchoch, ktoré tam žijú. 
Deti sa aj aktívne zúčastňovali na 
realizácii celého príbehu. Odme-
nou im boli maľovanky, z ktorých si 
mohli vytvoriť svoj príbeh. 

 Mária Kamenská učiteľka 
MŠ Mudrochova

Snímka: archív školy
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Súťaže, olympiády, tvorivé aktivity – akoby sa s nimi vrece roztrhlo. A tak to má byť. 
Škola je pulzujúcim miestom života školákov, kde sa stále niečo melie, odohráva. Čo 
máme nové?

Hop, a leto je za rohom...
(AJ NA LIPOVEJ TO TAK CÍTIA)

Ešte pred nástupom jari druhá 
skupina žiakov stihla lyžiarsky 
výcvik. Penzión Zornička na Do-
novaloch nesklamal. Všetci si užili 
krásnu slnečnú lyžovačku. (Mgr. P. 
Martinková, Mgr. J. Veselá)

Deviataci sa zasa stretli na 
tradičnom veľkonočnom volejbalo-
vom turnaji. Prvenstvo za rýchlosť 
a dobrú taktiku v hre si vybojovala 
9. A. (Mgr. Ľ. Majerčiak)

Veľkí školáci sa zapotili na mate-
matickej súťaži GVOBOJ. V tomto 
jarnom kole si meralo sily až 33 tí-
mov z celého kraja. Naše družstvo 
Lipováci (Karolína Kupková  
9. A, Natália Dúbravková 9. A, To-
bias Krňan 8. C, Marco Tepličanec 
8.A) získali 12. miesto. (PaedDr. M. 
Žuchová)

V okresnom kole matematickej 
Pytagoriády dosiahli krásne výsled-
ky títo školáci: v kategórii 4: 14.-15. 
miesto získal Michal Slyško 6. B., 
v kategórii 5: 6.-9. miesto obsadil 
Matúš Bajzath 5. A, v kategórii 6: 
23.-25. získal Michal Pekara 6. A.

Hviezdoslavov Kubín je jednou 
z najstarších literárnych súťaží na 
Slovensku. V okresnom kole sa 
darilo Dominikovi Macákovi z 8. 
A, ktorý za prednes poézie získal 
čestné uznanie.

Zo slovenského jazyka sa 
prehupneme do anglického a... 

“We’re English teachers, and 
what’s your superpower?“ Nad-
šené a zanietené, presne také sú 
naše učiteľky anglického jazyka. 
A aj z tohto dôvodu sa rozhodli 
založiť anglickú knižnicu u nás 
v škole. Začalo sa to postupne 
časopismi a knihami, ktoré sme 
dostali darom. K dnešnému dňu 
sa môžeme pochváliť veľkými 
množstvom titulov podľa rôznych 
úrovní angličtiny – od druhá-
kov až po úroveň B2. Vyberie 
si naozaj každý. Našu knižnicu 
dopĺňame každý rok o nové tituly 
a je otvorená pre každého žiaka. 
A keďže vo všetkom tréning robí 
majstra, tak v apríli prebehol 
druhý turnus intenzívneho jazy-
kového kurzu s Mr. G., ktorý už za 
tie roky patrí do našej lipováckej 
rodiny. Záujem ôsmakov bol ten-
tokrát veľký, ale zmestili sa, a tak 
5 dní v týždni, 6 hodín denne sa 
snažili spíkovať, hrať, komuniko-
vať a zabávať len v angličtine. 
Žiadne iné predmety, žiadne iné 
učenie! A ako sa im páčilo? Opý-
tajte sa ich, už teraz „bukujeme“ 
termíny na ďalší školský rok.

A aby toho nebolo málo, tak 
koncom apríla sa nám podarilo 
zorganizovať anglické divadelné 
predstavenie z dielne Divadelné-
ho centra Martin. Pozreli sme si 
dve predstavenia. Mladšie ročníky 
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Deti z našej Materskej školy na Ul. obrancov mieru sa 21. marca rozlúčili so zimou 
jedným z najstarších slovanských zvykov – vynášaním Moreny. 

DETI Z MŠ OBRANCOV MIERU VYNIESLI MORENU 

Deťom sme rozprávaním priblí-
žili tento ľudový zvyk. Vysvetlili 
sme im, že Morena je symbol 
zimy a chorôb a na jar sa končí 
jej vláda. Symbol zimy a smrti 
sme vyrobili z dvoch prekríže-
ných palíc, obalili slamou a diev-
čatá ju nakoniec slávnostne odeli.

Deti zo všetkých tried sa stretli 
na školskom dvore našej škôlky. 
Každá trieda zatancovala a za-
spievala Morene na rozlúčku. Po-
tom väčšie deti zobrali Morenu, 
ostatné sa pripojili do sprievodu.

Deň nám vyšiel ako maľovaný. 
Spevom piesne „Nesieme Morenu 
v oleji smaženú“ a iných ľudových 
piesní sme prešli Záhradníckou 
ulicou až k rieke Rajčanke. Tým 
deti prejavovali radosť z toho, 
že sa zobúdza príroda a budú 
teplé slnečné dni. Rozhodli sme 
sa Morenu zhodiť z mosta na 

Hurbanovej ulici, odkiaľ ju mohli 
všetky deti dobre vidieť. Dievčatá 

ju vyzliekli a všetci čakali na ten 
moment, keď sa ju rozhodneme 
hodiť do studenej vody. S hlas-
ným výkrikom – „Zimu vyže-
nieme, teplo prinesieme“ sme 
Morenu zhodili z mosta. Zvedavé 
očká sledovali, ako ju začala 
voda unášať. Ešte jej deti na 
rozlúčku zamávali. Rozhodli sme 
sa, že budeme našu Morenu ešte 
sledovať, ako ju nesie prúd rieky. 
Prešli sme až na Športovú ulicu, 
kde sme ju našli zachytenú a ko-
náre stromov. Deti jej naposledy 
zakričali „Morena, Morena, heš do 
mora“, a tá sa akoby zázrakom 
odtrhla od konárov a odplávala 
dolu riekou. Aj takto sme dali 
zime definitívne najavo, že už 
chceme jar!  

Linda Paulinyová, učiteľka MŠ 
Obrancov mieru 

Snímka: archív školy

videli predstavenie o lenivej koze 
(Lazy Goat). Starší žiaci si pozreli 
Posledné želanie (The Last Wish). 
(angličtinárky)

Aj malí školáci sa majú čím po-
chváliť. Prvý ročník v živote detí 
predstavuje veľké zmeny v ich 
živote. Okrem výučby prichá-
dzajú do nového kolektívu, kde 
sa učia novým pravidlám. Tento 
adaptačný proces bol formovaný 
interventkou z organizácie Zmysel 
pre život a jej psíkmi Kloe, Energy 
a Vilou. Každé stretnutie – canis-
terapia – bolo zamerané na inú 
oblasť rozvoja osobnosti. Boli to 
zážitky nielen pre deti, ale aj pre 
učiteľov.

Pre týchto malých školákov na-
stal čas, keď začínajú vládnuť nad 
čítaním, písaním, počítaním. Preto 
sa vybrali do mestskej knižnice. 
Privítal ich kráľ Peter a pasoval za 
čitateľov knižnice. Tešme sa, aby 
títo prváci našli v knihách múd-
rosť, potešenie, zábavu a odpo-
vede na svoju zvedavosť. (Mgr. M. 
Orlinská) 

Mestskú knižnicu postupne 
navštívili ďalší a ďalší školáci, aby 
si každý z jej poličiek vydoloval 
tú „svoju“ knihu. Bola to oslava 
knihy, ale všetci si prajeme, aby 
to bol v skutočnosti návrat ku 
knihám.

Tretiaci si zas vyskúšali svoju 
šikovnosť v žilinských bazénoch 
Športového plaveckého klubu 
Nereus. S inštruktormi preplávali 
mokrý týždeň zoznamovania sa 
s vodou. Všetci zvládli plávanie 
v rámci svojich možností: každý sa 
posunul vpred. Tí, ktorí začínali, aj 
tí, ktorí sa zdokonalili v technikách 
plávania. (Mgr. D. Durišová)

21. apríla bol tradične Deň 
Zeme. Žiaci z I. stupňa sa zúčast-
nili premietania filmu na environ-
mentálnu tému a absolvovali náv-
števu zberného dvora s odborným 
vysvetlením úloh tohto zariadenia. 
Väčší žiaci sa zúčastnili zbierania 
odpadu na rajeckých sídliskách, 
v areáli kúpaliska, futbalového 
ihriska a okolo brehu Rajčanky. 
(Mgr. M. Šupka) 

Škola je miesto pre školákov, 
učiteľov a tých, ktorí jej pomáhajú 
fungovať. Je otvorená všetkým 
– i tým, ktorí chcú do nej len 
nazrieť. Tak do nej nazreli aj malí 
škôlkari. Prišli sa pozrieť na svojich 
kamarátov, ako sa za rok zmenili, 
vyrástli a zmúdreli. Prišli vyskúšať, 
aké je to byť prvákom. S radosťou 
ukázali budúcim žiačikom, ako už 
vedia čítať, písať, počítať, spie-
vať, recitovať, hovoriť po anglicky 
a správať sa po „prvácky“. Dovolili 
predškolákom vyskúšať si prvácku 

prácu, posadili ich do svojich lavíc 
a pomohli im splniť pripravené 
úlohy. Aj malí predškoláci ukázali, 
že sú veľmi šikovní a na školu pri-
pravení. Navštívili nás triedy z MŠ 
Obrancov mieru, z MŠ Mudrocho-
va a z MŠ Veľká Čierna. (triedne 
učiteľky 1. A, 1. B a 1. C )

Pre našu školu je významným 
dňom zápis budúcich prváči-
kov. Je to pre nás udalosť, ktorá 
zrkadlí dôveru verejnosti v naše 
schopnosti. Tento rok sme sa 
posunuli smerom k väčšej otvore-
nosti školy: pozvali sme rodičov 
na kávu, čaj, keksík, vytvorili sme 
priestor na hry, oddych. Pripravili 
sme miesto na zvečnenie okamihu 
zápisu do školy, veď každá fotka 
má výpovednú hodnotu. Rodičia 
si mohli pozrieť priestory školy, 
prehodiť pár slov s riaditeľom či 
zástupcom školy. Boli to milé oka-
mihy – tie, ktoré prinášajú nefalšo-
vanú úprimnú radosť zo stretnutí. 
Tešíme sa. V budúcom školskom 
roku budú tri triedy prváčikov. 
Zapísalo sa 64 detí. 

Robíme najlepšie, ako vieme, 
pre tých, ktorých denno-denne 
stretávame. Veríme, že sa posúva-
me dopredu: my školákov, školáci 
nás, lebo tak to má byť...

Mgr. Jana Paulinyová
Snímky: archív školy
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Výsledkový servis FK Rajec
Po zimnej prestávke 
všetky futbalové 
kategórie FK Rajec sú 
bez prehry.

SÚPISKA MUŽSTVA FK RAJEC 
– DOSPELÍ:

Brankári: Maximilián Rybár, Matej 
Fraštia. 

Obrancovia: Vladimír Bôtoš, Ján 
Paulini, Peter Hájek, Ľubomír Pauliny, 
Michal Dubovan, Lukáš Bôtoš. 

Záložníci: Dominik Rybár, Maroš 
Miko, Daniel Hnát, Martin Mazák, 
Juraj Mazák, Andrej Baraník

Útočníci: Milan Farkaš, Ján Jeťko, 
Ivan Osika, Mikuláš Baraník, Michal 
Dubovan, Daniel Gardián, Pavol 
Horník.

Predseda klubu: Peter Hanus.
Tréner: Ján Paulini st.
Vedúci mužstva: Peter Miko

VÝSLEDKOVÝ SERVIS 
15.-17. KOLA

I. DOXXBET TRIEDA DOSPELÍ-OBFZ 
ŽILINA

Po 17. kole sú na 2. mieste s poč-
tom bodov 37. Bodový rozdiel medzi 
prvou OFK Tepličkou n/Váhom (B) je 
10 bodov. Zo 17 zápasov: 12x výhra, 
1x remíza, 4x prehra.

VÝSLEDKY ZÁPASOV:
16.4.2023 – FK Rajec vs. TJ Považ-

ský Chlmec 4:2; Góly: Ján Jeťko 2x; 
Daniel Hnáth; Milan Farkaš; 

9.4.2023 – ŠK Petrovice vs. FK 
Rajec vs. 0:6; Góly: Daniel Hnáth 2x; 
Dominik Rybár 2x; Peter Hájek; Ján 
Jeťko;

2.4.2023 – FK Rajec vs. ŠK Štiavnik 
5:1; Góly: Ján Jeťko 3x; Milan Farkaš; 
Ján Paulini;

26.3.2023 – TJ Horný Hričov vs. FK 
Rajec 1:1; Góly: Ján Paulini;

V. LIGA DORAST SKUPINA 
A SSFZ

Po 17. kole sú na 3. mieste s poč-
tom bodov 40. Bodový rozdiel medzí 
prvým OŠK Baník Stráňavy (6 bodov) 
a FK Lodno (3 body). Zo 17 zápasov: 
13 výhier, 1 remíza, 3 prehry.

VÝSLEDKY ZÁPASOV:
15.4.2023 – Družstevník Rašov vs. 

FK Rajec 1:3;Góly: Adrián Macura 2x; 
Pavol Horník;

8.4.2023 – FK Rajec vs. ŠK Belá 2:0; 
Góly: Adrián Macura; Peter Martin-
kovic;

1.4.2023 – FK Strečno vs. FK Rajec 
0:3; Góly:Adrián Macura 2x; Martin 
Pastucha 54’;

III. LIGA ŽIACI SKUPINA 
A SSFZ - STARŠÍ ŽIACI

Po 14. kole sú na 2. mieste s poč-
tom bodov 37. Bodový stav na špici 
tabuľky s prvým MŠK Kysucké Nové 
Mesto je vyrovnaný. Na druhé miesto 
starších žiakov posúva vzájomný 
zápas a horšie celkové skóre. Zo 14 
zápasov: 12x výhra, 1x remíza, 1x 
prehra.

VÝSLEDKY ZÁPASOV 12.-14. KOLO:
15.4.2023 – FK Rajec vs. ŠK Radoľa 

3:0; Góly: Šimon Hromada; Vratko 
Vričan; Erik Hundák;

9.4.2023 – TJ Snaha Zborov nad 
Bystricou vs. FK Rajec 0:1; Góly: 
Matias Piala; 

1.4.2023 – FK Rajec vs. ŠK Belá 9:0; 
Góly: Matias Piala 3x; Vratko Vričan; 
Patrik Šefara; Timotej Knapec; Andrej 
Lukáč; Branko Balga;

III. LIGA ŽIACI SKUPINA A SSFZ - 
MLADŠÍ ŽIACI

Po 14. kole sú na 3. mieste s poč-
tom bodov 34. FC JUVENTUS Žilina, 
MŠK Kysucké Nové Mesto (B) a naši 
mladší žiaci majú rovnaký počet 
bodov. Zo 14 zápasov: 11 výhier, 1 
remíza, 2 prehry.

VÝSLEDKY ZÁPASOV 12.-14. KOLO:
15.4.2023 – FK Rajec vs. ŠK Radoľa 

5:0;

9.4.2023 – TJ Snaha Zborov nad 
Bystricou vs. FK Rajec 0:15;

1.4.2023 – FK Rajec vs. ŠK Belá 3:3

TERMÍNY DOMÁCICH 
MAJSTROVSKÝCH FUTBALOVÝCH 
ZÁPASOV:

FK RAJEC – I. DOXXBET TRIEDA 
DOSPELÍ

19. kolo 30.04. 16:00 FK Rajec - FK 
Teplička nad Váhom B,

21. kolo 14.05. 16:30 FK Rajec – TJ 
Tatran Bytčica,

24. kolo 04.06. 17:00 FK Rajec – 
OŠK Kamenná Poruba,

26. kolo 17.06. 17:00 FK Rajec – TJ 
Hlboké.

FK RAJEC – DORASTENCI
18. kolo 22.04. 14:00 FK Rajec – TJ 

Slovan Skalité,
20. kolo 06.05. 14:00 FK Rajec – ŠK 

Čierne,
22. kolo 20.05. 14:00 FK Rajec – TJ 

Fatran Varín,
23. kolo 27.05. 14:00 FK Rajec – 

OŠK Baník Stráňavy,
25. kolo 10.06. 14:00 FK Rajec – ŠK 

Javorník Makov.

FK RAJEC – ŽIACI
16. kolo 29.04. 10:00 FK Rajec – 

MŠK Kysucké Nové Mesto B,
18. kolo 13.05. 10:00 FK Rajec – 

OŠK Baník Stráňavy,
19. kolo 20.05. 10:00 FK Rajec – ŠK 

Čierne,
21. kolo 03.06. 10:00 FK Rajec – FC 

JUVENTUS ŽILINA.
FK Rajec

Snímka: archív klubu
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CHORVÁTSKY TENISOVÝ TRIP MLADÝ BARBER  
Z RAJCA VYBOJOVAL 
ZLATO NA PRESTÍŽNEJ 
SÚŤAŽI V PRAHE

Stredoslovenský tenisový zväz v spolupráci s TK 
Žilina zorganizoval týždňové tenisové sústredenie 
v Chorvátsku od 26. marca do 2. apríla za účasti 60 
vybraných hráčov v rôznych vekových kategóriách. 

Sústredenia sa v Poreči zúčast-
nili reprezentanti a hráči stredoslo-
venského regiónu a dvaja účast-
níci zo susednej Českej republiky. 
Tenisový klub Rajec zastupovala 
naša hráčka Sofia Pauková. Na 18 
antukových a 3 hardových dvor-
coch prebiehali v dopoludňajších 
hodinách tréningy v skupinách, 
popoludní sparingové zápasy, 
kondička a joga. Trénerské zastú-
penie bolo vytvorené z trénerskej 
rady SsTZ: Antona Blaška, Michala 
Ďurovca, Zuzany de Widt, Mareka 
Nováka a trénerov TK Žilina. 

Sofia sa následne s ďalšími 
hráčkami zúčastnila medzinárod-
ného turnaja Tennis Europe Junior 
Tour v Rijeke „Kvarner Junior 
Open 2023“ vo vekovej kategórii 
U16. Trénerskú záštitu na podu-
jatí držal Jiří Heider (SK JC Sport 
Opava). Spolu s dievčatami: Lujza 

Zimenová (TK Žilina), Nicole 
Emma Herdická (TJ Sokol Pre-
šov) a Karolína Sněhotová (SK JC 
Sport Opava) vytvorili super tím 
so vzájomnou podporou a tré-
ningovým procesom. Turnaj bol 
zaujímavý bohatou zahraničnou 
účasťou (Chorvátsko, Slovinsko, 
Nemecko, Rakúsko, Slovensko, 
Maďarsko, Srbsko, Ukrajina, USA, 
Austrália, Kazachstan, Rusko, Ta-
liansko, Česko). Sofii sa v hlavnej 
súťaži podarilo vyhrať dva zápasy 
proti domácim hráčkam, až nako-
niec podľahla neskoršej finalistke 
v troch setoch. Vo štvorhre nastú-
pila s Lujzou Zimenovou, s kto-
rou taktiež spoločne trénujú aj 
v MatchPoint Tennis Adacemy. Po 
prvom vyhratom zápase, žiaľ os-
tali pred bránami semifinále. Lujza 
však dosiahla výborný výsledok 
vo dvojhre, celkové tretie miesto. 
Gratulujeme celému tímu a praje-
me veľa ďalších dobrých zápasov 
v nadchádzajúcej sezóne. 

Našu štrnásťročnú hráčku čaká 
v najbližšom období niekoľko 
medzinárodných turnajov kategó-
rie TEJT U16 a ITF U18, domácich 
národných turnajov (napr. letné 
regionálne majstrovstvá a maj-
strovstvá Slovenska dorasteniek), 
zároveň bude hosťovať za TK 
Žilina v súťaži družstiev v najvyš-
šej I. triede a za TENIS SLOVÁCKO 
z.s. v súťaži družstiev v Českej 
republike.

Text a snímky: TK Rajec

Barberbattle sa konal dňa 25. 
marca v Expo Praha v Českej 
republike, kde sa stretlo až 40 
barberov z celého Česka a Slo-
venska, ktorí súťažili proti sebe.

Prvé miesto v kategórii „fade“ 
na čas sa podarilo vybojovať mla-
dému Rajčanovi Miroslavovi, kto-
rý sa strihaniu venuje už viac ako 
päť rokov. Model, ktorého strihal, 
bol jeho mladší brat Samuel, 
ktorý ma výnimočne husté vlasy. 
Vďaka tomu sa dokázalo vyťažiť 
maximum z daného strihu. Strih 
musel byť spravený do 20 minút, 
hodnotila sa kvalita strihu, čistota 
na pracovisku a profesionalita pri 
práci. O tom, kto zvíťazí, rozho-
dovali traja porotcovia – Čech, 
Maďar a Poliak.

Mladému rodákovi z Rajca 
gratulujeme a želáme mu veľa 
úspechov!

Text a snímka: -IBS-
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Opustili nás

Oľga Augustíniová 1935 – 26.3.2023
Emil Rybár 1991 – 28.3.2023
Evženie Pechancová 1939 – 9.4.2023
Mária Daniková 1958 – 12.4.2023

Uverejnené so súhlasom menovaných osôb alebo  ich rodinných 
príslušníkov.

SPOLOČENSKÁ RUBRIKASPOMIENKA
Dňa 21.4.2023 uplynul 

1 rok, čo nás navždy opustila 
naša milovaná manželka, mama, 

starká, sestra, švagriná

Mgr. AGNESA NOVÁKOVÁ 
Z RAJCA.

S úctou a láskou spomína manžel 
a rodinou.

SPOMIENKA
Odišiel do nenávratných diaľok.

Ostalo prázdne miesto medzi nami...
Dňa 25. mája 2023 uplynie rok, čo nás 
navždy opustil náš milovaný manžel, 

otec, dedko

MIROSLAV BARONIAK.
Vždy ostaneš v našich spomienkach.
Manželka Ľubka, dcéry, vnučky, vnuk.
Kto ste ho poznali, venujte mu tichú 

spomienku.

SPOMIENKA
Nečakane utíchlo Tvoje srdce, utíchol 

Tvoj hlas, mal si rád život i všetkých nás. 
V sprievode svojho anjela odišiel si náhle 
bez slova rozlúčky. Chcel si s nami žiť, ale 
prišla tá nečakaná chvíľa, keď do večnosti 
si musel ísť. Ťažko je nám bez Teba, smut-
no je nám všetkým, nič už nie je také, aké 
bolo predtým. S láskou a úctou na Teba 

spomíname a pri plamienku sviečky sa za 
Tvoju dušu spoločne modlíme. 

Dňa 4.5.2023 si pripomíname 2. smutné 
výročie čo nás navždy opustil náš 

milovaný brat

Ing. VIKTOR SZALÓ Z RAJCA
Kto ste ho poznali, venujte mu spolu 

s nami tichú spomienku. 
Súrodenci s rodinami.

MESTO RAJEC A OCHOTNÍCKE DIVADLO KOŽKÁR 

Počas podujatia budú zhotovované obrazové záznamy. Svojou účasťou na podujatí súhlasíte s ich použitím pre verejné šírenie na propagáciu.

MMAALLIINNAA,, KKRRAAVVKKAA NNAAŠŠAA MMIILLEENNÁÁMALINA, KRAVKA NAŠA MILENÁ

VSTUPNÉ: DOBROVOĽNÉVSTUPNÉ: DOBROVOĽNÉ

HERECKÉ OBSADENIE:

SOŇA BARTEKOVÁ 

TAMARA PEKAROVÁ 

SOFIA UHLIARIKOVÁ 

VIKTÓRIA VATAMAN 

JÁN RYBÁR 

PETER PEKNÝ 

ADAM KADURIK 

JURAJ GÁBIK

21.5.2023 | 18.00 

KULTÚRNY DOM V RAJCI

2211..55..22002233 || 1188..0000 

KKUULLTTÚÚRRNNYY DDOOMM VV RRAAJJCCII

VÁS POZÝVAJÚ NA VESELOHRU ANDREJA OPÁLENÉHO O TOM, ČO SA STANE,

KEĎ ŽIVOT MALEJ DEDINKY PREKVAPIVO ZASIAHNE PRÍCHOD NEVÍDANEJ NÁVŠTEVY
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Informácie z Cenzuálu

OBĽÚBENÝ SPEVÁK ZAVÍTAL DO RAJECKEJ DOLINY

Po schválení programu a kon-
trole plnenia uznesení hlavným 
bodom programu boli ekonomické 
výsledky za uplynulý rok a príprava 
Valného zhromaždenia Cenzuá-
lu. K výsledkom hospodárenia za 
uplynulý rok podala informáciu 
ekonómka p. Makuková. Hospo-
dársky výsledok za toto obdobie 
bol dosiahnutý zisk po zdanení 
141-tisíc eur. Výbor odporučil 
valnému zhromaždeniu schváliť 
hospodársky výsledok a vyplatiť 
svojim členom podiely na výsled-
ku hospodárenia vo výške 70 eur 
na 1 hlas. Ako bolo konštatované, 
napriek turbulentnej situácii na 
trhoch s drevnou hmotou, spo-
ločnosť je finančne stabilná, svoje 
záväzky voči zamestnancom, štátu 
a poisťovniam uhrádza v dohodnu-
tých termínoch. Pohľadávky voči 
odberateľom sa darí celkom úspeš-
ne vysporiadavať. Hodnota ma-
jetku spoločnosti rastie a vytvorili 
sme si určitú rezervu pre prípadné 
krízy v budúcom období. 

Ďalším bodom rokovania výboru 
bola príprava valného zhromaž-
denia, ktoré je plánované na 14. 5. 
2023. K tomuto bodu boli prijaté 
organizačné opatrenia.

V bode rôzne boli prerokované 
aktuálne otázky. Pre zaujímavosť, 
Cezuál, ako sme už v minulosti 
avizovali, začína s diverzifikáciou 
činnosti o poľnohospodársku 
výrobu. Keďže sme vlastníkom 
poľnohospodárskej pôdy, ktorú 
doteraz obhospodaroval formou 
nájmu Agroregion, a. s., Rajec, v 
tomto roku skúšobne začneme vý-
sevom jarného jačmeňa na ploche 
11 ha v lokalite Borie a výsevom 

pšenice na 10 ha v lokalite Vrchná. 
Pre informáciu obyvateľom Rajca 
oznamujeme, že 8. mája sa v sedle 
pod Hlinickou Kýčerou uskutoč-
ní akcia OZ Tília spojená so sv. 
omšou, a preto bude povolený 
vjazd motorovými vozidlami po 
chatu Oselná. Tiež informuje-
me športových nadšencov, že v 
termíne 17. a 18. júna sa budú v 
Porubskej doline konať tradičné 
preteky na horských bicykloch, 
známych ako Medveďák, na ktoré 
vás srdečne pozývame. 

Za výbor spoločenstva: 
Ing. Karol Dobeš

Snímka: archív CS PS

Dvadsaťdeväťročný umelec svo-
jimi ľudovými autorskými, ale aj 
prevzatými pesničkami roztanco-
val plnú sálu ľudí. „Keď sa fanúši-
kom páčia moje piesne a hudba, 
tak je to to najkrajšie, čo pre inter-
preta môže byť,“ – dodal umelec 
na záver. Speváka čaká počas 
nasledujúcich mesiacov množstvo 
ďalších koncertov a podujatí po 
celom Slovensku. Najbližšie ho 
môžete vidieť v Považskej Bystrici 
či Martine. 

Peter Pekarík
Snímka: autor

Po mesačnej prestávke opäť prichádzame s aktuálnymi informáciami o aktivitách nášho 
pozemkového spoločenstva. 29. marca sa konalo plánované zasadnutie výboru, ktorého 
sa zúčastnil aj člen DR. 

Do neďalekej reštaurácie v Šuji prijal pozvanie spevák a hudobník Pavol Laták, známy 
z obľúbených hudobných televíznych staníc. 

Práce – Borie



Pozor, zmena!
Upozorňujeme občanov, 

že od budúceho čísla mesačníka Rajčan – JÚN 2023 nastáva zmena 
v jeho distribúcii.

Tlačené číslo dostanú do schránok všetci občania, 
ktorí v tomto roku dosiahnu vek minimálne 70 rokov. Ak sa v domácnosti 

nachádzajú dve takéto osoby dostanú do schránky jeden výtlačok.

Ostatní občania si môžu Rajčana pozrieť v elektronickej podobe v mobilnej 
aplikácii RAJEC, na webstránke mesta www.rajec.sk (v sekcii Rajčan), 

prípadne si môžu osobne prevziať tlačeného Rajčana, 
ktorého nájdu vo vestibule mestského úradu. 

Mesto Rajec a redakcia mesačníka Rajčan

Rajčan 14 MÁJ / 2023
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AKCIA  do 30.6.2023-20 %
RENOVÁCIA NEMECKOU TECHNOLÓGIOU 

VÁM PONÚKA ČISTÉ RIEŠENIE PRE VAŠE 

STARÉ DVERE, ZÁRUBNE, VSTAVANÉ SKRINE 

A KUCHYNSKÉ LINKY. 

VŠETKO V ŠIROKEJ ŠKÁLE FARIEB A ŠTRUKTÚR. 

Tel. 0907 422 113
Web: www.renovovanie.szm.sk

inzercia

TECHNICKÉ SLUŽBY MESTA RAJEC 

PONÚKAJÚ:

- prenájom autoplošiny, valníka

- kosenie, orez drevín

- zametanie plôch

- odvoz odadu

www.tsmr.sk    0918 450 400

inzercia
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4. jún 2023 BEH RAJECKÝM RÍNKOM
33. ročník pre deti do 15 rokov

dievčatá chlapci vek  trať

lezúni a lezkyne - nechodiaci r. 2022-2023 (do 1 roka) 5m
rosničky mravce r. 2019-2022 (1-4 roky)    100m
žabky   vrabce   r. 2017-2018 (5-6 rokov)     200m
myšky   myšiaci   r. 2015-2016 (7-8 rokov)     400m
ml.žiačky  ml.žiaci   r. 2013-2014 (9-10 rokov)    800m
st.žiačky  st.žiaci    r. 2011-2012 (11-12 rokov)  1200m
ml.dorky  ml.dorci   r. 2008-2010  (13-15 rokov)  1500m

Začiatok:   4. jún 2023 od 13:00hod
Miesto:   Námestie SNP, Rajec
Štartovné:   1€
Prezentácia:  od 13:00hod
Štart 1. kategórie: 14:00 hod
Ceny:   prvý traja v každej   
   kategórii (minimálne)
Doniesť so sebou preukaz poistenca - všetci!

Začiatok:   4. jún 2023 od 13:00hod
www.RAJECKYMARATON.sk
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Rajecký

Deň detí
11..66..22002233  || 88..3300 -- 1122..0000 hhoodd..

NNáámmeessttiiee SSNNPP

NA PODUJATÍ SPOLUPRACUJÚ: 

KR Hasičského a záchranného zboru Žilina – hasičská stanica Rajec; Mestská polícia Rajec; 

KR  Žilina Rajec PS; Technické služby Mesta Rajec Policajného zboru , Cenzuálne spolumajiteľstvo 

• SKÁKACIE ATRAKCIE • KOMUNÁLNA TECHNIKA • 

• UKÁŽKY PRÁCE BEZPEČNOSTNÝCH ZLOŽIEK • 

Počas podujatia budú zhotovované obrazové záznamy. Svojou účasťou na podujatí súhlasíte s ich použitím pre verejné šírenie na propagáciu.

MESTO RAJEC POZÝVA VŠETKY DETI

deded tíetíe


